
 

 

Protokół Nr XIII/2019 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 26 września 2019r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
13 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk,  Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek oraz 11 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 

2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
05

 otworzył XIII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 21 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Wręczenie dyplomów uznania za wyniki w nauce dla uczniów szkół podstawowych i 

klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja w sprawie założeń do projektu budżetu Gminy Wierzchowo na 2020 rok. 

10. Podjęcie uchwał: 



10.1 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 

– druk nr 71; 

10.2 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2019 - 2030 – druk nr 72. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad, 

ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś  

z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia XII Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 sierpnia 2019 roku został wyłożony do wglądu  

w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została  

w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XII sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk i Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec, zgodnie  

z uchwałą Rady Gminy Wierzchowo Nr XXXVI/200/2017 z dnia 26 października 2017 roku 

w sprawie regulaminu udzielania stypendiów za wyniki w nauce dla uczniów szkół 

podstawowych i klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo 

uhonorowali uczniów dyplomami uznania, pogratulowali wspaniałych wyników w nauce  

i życzyli dalszych sukcesów uczniom, rodzicom oraz nauczycielom. 

Dyplomy uznania otrzymało 40 uczniów szkół podstawowych i klas gimnazjalnych. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

 

 



Ad. 5 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku zapytań i dyskusji w sprawie przedłożonego sprawozdania Przewodniczący 

obrad zamknął pkt 5 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 8/2019 stanowi załącznik 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Bogusław Pawłowicz. 

Protokół Komisji Rolnictwa Nr 8/2019 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Komisji Nr 8/2019 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 8/2019 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radny 

Bogusław Pawłowicz złożył interpelację o następującej treści: 

Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców Wierzchowa o oczyszczenie i udrożnienie 

studzienek odprowadzających wody opadowe oraz o pogłębienie i oczyszczenie rowu przy 

ulicy Lipowej. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

1. Radny Zdzisław Bełzowski złożył trzy interpelacje: 

 

1) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o zakupienie i zamontowanie 

na placu zabaw w miejscowości Będlino stojaka na rowery. Obecnie, młodzież 

przyjeżdżająca na plac zabaw pozostawia leżące rowery zaraz za bramką 

wejściową, co utrudnia innym wejście i stwarza niebezpieczeństwo przewrócenia 

się na rowery. 

2) Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o wycięcie drzewa (jesionu) 

znajdującego się na terenie cmentarza poniemieckiego w miejscowości Będlino 

przy drodze powiatowej. Drzewo w okresie letnim uschło, odłamujące się konary 

spadają na drogę powiatową. 

3) Zwracam się z prośbą do Zarządcy drogi powiatowej w miejscowości Będlino o 

podjęcie pilnych działań udrożnienia przepustu przy posesji nr 38. W czasie 

opadów woda spływająca do tego przepustu nie jest odprowadzana dalej do stawu 

lecz rozlewa się na całą szerokość jezdni i chodniki oraz zalewa teren posesji nr 38 



i powoduje zniszczenia. Tworzące się rozlewisko wody utrzymuje się przez 

dłuższy czas, co uniemożliwia mieszkańcom wsi przejście na drugą stronę drogi 

do sklepu po zakupy. 

 

2. Radny Ryszard Borowicz złożył jedną interpelację: 

 

W imieniu części mieszkańców wnioskuję o położenie dywanika asfaltowego na 

drodze gminnej na terenie naszego sołectwa. Chodzi o drogę gminną, która zaczyna 

się od drogi wojewódzkiej Nr 177 (naprzeciw sklepu) i prowadzi do miejscowości 

Świerczyna. Proszę o położenie asfaltu na odcinku około 230 metrów na terenie 

zabudowanym. Z tej drogi są zjazdy na posesje przy niej położone, jest to 8 posesji. 

Na początku tej drogi jest też wejście i wjazd na posesje na której znajduje się kościół. 

Ta droga służy też do parkowania dla samochodów mieszkańców przyjeżdżających na 

msze niedzielne, pogrzebowe czy weselne. Droga ta kiedyś miała  niby asfalt, po 

którym nie ma śladu, teraz pokryta piaskiem i grysem, co jak jest sucho to jest kurz a 

jak jest mokro, to są kałuże. Częste remonty bieżące nie wiele dają, bowiem ciężkie 

samochody wywożące drewno z lasu i ciężki sprzęt rolniczy, który kursuje między 

Sośnicą a Świerczyną wybijają dziury i niszczą drogę. Trudno się mieszka przy takiej 

drodze ze względu na kurz i hałas. 

Bardzo proszę o uwzględnienie w najbliższym okresie porządnego remontu tej drogi, 

najlepiej położenie dywanika asfaltowego na tej drodze. 

 

3. Radna Jolanta Augustyniak złożyła jedną interpelację: 

 

Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o wycięcie drzewa (brzozy) 

rosnącego przy drodze asfaltowej gminnej na odcinku od Zakładu Karnego w 

Wierzchowie w kierunku ronda. Drzewo ze względu na to, że jest spróchniałe u 

podstawy, stwarza duże zagrożenie dla użytkowników w/w drogi. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Sołtys sołectwa Garbowo zapytał Wójta, czy zostały podjęte jakiekolwiek działania  

w sprawie naprawy drogi gminnej w Garbowie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 8 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 13
05

 – 13
20 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

15 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Zarządzenie Nr 74/2019 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 3 września 2019 roku w sprawie 

opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu Gminy Wierzchowo na rok 2020 

oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo od 2020 roku i na lata 



następne, stanowiące załącznik nr 8 do nin. protokołu szczegółowo omówiła Skarbnik Gminy 

Marta Chłopek. 

Zarządzenie określa wzory materiałów planistycznych do opracowania projektu budżetu na 

2020 rok. Materiały planistyczne składane są w nieprzekraczalnym terminie do 10 

października 2019 roku. 

W zakresie dochodów przyjmuje się: 

1) stawki podatku rolnego oraz podatku leśnego na poziomie 2019 roku, a po 

urzędowym ogłoszeniu cen skupu drewna i żyta należy skorygować je w 

wyliczeniach ostatecznej wersji projektu budżetu, 

2) stawki podatku od nieruchomości na podstawie obwieszczenia Ministra Finansów 

z dnia 24 lipca 2019 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków 

i opłat lokalnych na rok 2020, 

3) stawki podatku od środków transportowych na podstawie obwieszczenia Ministra 

Finansów z dnia 24 lipca 2019 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na rok 2020. 

W zakresie wydatków przyjmuje się: 

1) wydatki rzeczowe zaplanować na podstawie przewidywanego wykonania roku 2019, 

pomniejszonego o jednorazowe wydatki w bieżącym roku, z uwzględnieniem 

dodatkowych zadań roku przyszłego uwzględniając. 

2) wydatki na wynagrodzenia dla nauczycieli w wysokości wynikającej z obowiązujących 

przepisów; 

3) wydatki na wynagrodzenia, z wyłączeniem wynagrodzeń ujętych w pkt 2, skalkulować 

zgodnie z angażami na dzień 1 września 2019 roku i przewidywanego stanu zatrudnienia 

na dzień 1 stycznia 2020 roku. 

4) wydatki na umowy zlecenia, umowy o dzieło, diety oraz wydatki osobowe niezaliczone 

do wynagrodzeń zaplanować na podstawie obowiązujących przepisów; 

5) składki na ubezpieczenia społeczne zaplanować w wysokości określonej w art. 22 ustawy 

z dnia 13 października 1998 roku o systemie ubezpieczeń społecznych (Dz. U. z 2019r. 

poz. 300 z późn. zm.); 

6) składki na Fundusz Pracy zaplanować zgodnie z obowiązującymi przepisami; 

7) wydatki z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla pracowników sfery 

budżetowej planuje się w wysokości 8,5% sumy wynagrodzenia, o którym mowa 

w art. 4 ustawy z dnia 12 grudnia 1997 roku o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla 

pracowników jednostek sfery budżetowej (Dz. U. z 2018r. poz. 1872); 

8) wydatki na wynagrodzenia osób bezrobotnych zatrudnianych w ramach robót 

publicznych, interwencyjnych i prac społecznie użytecznych podzielić na kwoty 

podlegające refundacji i finansowane ze środków własnych; 

9) fundusz nagród, nagrody jubileuszowe i odprawy pracownicze zaplanować zgodnie 

z obowiązującymi przepisami prawa; 

10) odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych planować zgodnie z ustawą z dnia 

4 marca 1994 r. o zakładowym funduszu świadczeń socjalnych (Dz. U. z 2019r. 

poz. 1352), do planowania wysokości odpisu podstawowego przyjąć kwotę bazową 

stosowaną w roku 2019; 



11) odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli planować zgodnie 

z art. 53 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2018r. 

poz. 967 z póź. zm.); 

12) wydatki związane z gospodarowaniem odpadami ustalić na poziomie planowanych 

dochodów. 

13) Rezerwę ogólną na nieprzewidziane wydatki ustalić w wysokości nieprzekraczającej 1% 

całości wydatków zgodnie z art. 222 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych (Dz. U. z 2019r. poz. 869 z póżn. zm.). 

14)  Rezerwę celową na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 

w wysokości 0,5% wydatków, pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wydatki na 

wynagrodzenia i pochodne oraz wydatki na obsługę długu Gminy Wierzchowo. 

15) Zaplanować środki na wydatki (tzw. wkład własny) niezbędne na programy i projekty 

realizowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i innych źródeł 

zagranicznych nie podlegających zwrotowi w wysokościach określonych w zawartych 

umowach. 

16) Wydatki na remonty lokali użytkowych, gospodarczych i mieszkalnych skalkulować na 

poziomie uzyskanych środków z najmu. 

17) Zaplanować wydatki na niezbędne remonty pozostałych zasobów gminnych. 

 

18) Priorytet winny znaleźć środki na inwestycje kontynuowane, planowane do zakończenia 

w 2020 roku lub ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

19) Zaplanować środki na udzielenie dotacji na cele publiczne z budżetu Gminy Wierzchowo 

dla podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu 

osiągnięcia zysków. 

20) Planowanie wydatków na 2020 rok oparte winno być na przewidywanym wykonaniu 

budżetu w roku 2019. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionych założeń. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk nr 71 . 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIII/70/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2019 – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2019 - 2030 – druk nr 72 . 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIII/71/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 



Gminy Wierzchowo na lata 2019 - 2030 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do Biura 

Rady Gminy na zgłoszone przez Radnych w poprzednim okresie interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 11 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

Ad. 12 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że do Biura Rady Gminy 

Wierzchowo wpłynęła prośba Wójta Gminy Wierzchowo o zajęcie stanowiska w zakresie 

określenia dróg powiatowych do remontu oraz ustalenia ich kolejności. Stanowisko Rady 

Gminy zostanie przedstawione przez Wójta na posiedzeniu Konwentu Starosty, Burmistrzów 

i Wójta Powiatu Drawskiego w dniu 1 października br. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rolnictwa, Komisja Kultury i 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Gminy Wierzchowo przyjęły na swoich posiedzeniach 

stanowiska, że w zakresie określenia i kolejności remontu dróg powiatowych na  terenie 

Gminy Wierzchowo ustalają remont drogi powiatowej nr 1994Z Osiek Drawski – Sośnica z 

uwzględnieniem podziału  tego odcinka drogi na IV etapy: 

- etap I – miejscowość Będlino 

- etap II – odcinek drogi Wierzchowo – Będlino, 

- etap III – odcinek drogi Będlino – Sośnica, 

- etap IV – odcinek drogi Osiek Drawski – Wierzchowo. 

Przy opracowywaniu dokumentacji proponuje się połączenie etapu II z etapem III jako jeden 

etap. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W dyskusji głos zabrał radny Józef Janicki, który 

zaproponował by w stanowisku Rady Gminy ująć remont drogi Świerczyna – Wielboki. 

Radny Bogusław Pawłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji zostały zgłoszone do remontu jeszcze inne drogi powiatowe na terenie 

naszej gminy. 

Wójt Jan Szewczyk zaapelował do radnych, by poparli stanowisko, które podjęli na swoich 

posiedzeniach i skupili się w tym roku na jednej drodze, ponieważ Powiat chce zaplanować w 

budżecie na 2020 rok środki na wykonanie dokumentacji na poszczególne etapy, wymienione 

w stanowiskach Komisji i przeprowadzenie w kolejnych latach remontu. W następnych latach 

ustalimy następne drogi do remontu. Zobaczymy, jakie będą możliwości finansowania 

remontów dróg w przyszłości. 

Wójt zobowiązał się do poinformowania na posiedzeniu Konwentu Starosty, Burmistrzów i 

Wójta, że jeszcze wiele dróg powiatowych na terenie naszej Gminy wymaga remontu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął dyskusję, następnie poddał pod głosowanie 

treść stanowiska w następującym brzmieniu: 



„ Rada Gminy Wierzchowo, w zakresie określenia na terenie Gminy Wierzchowo dróg 

powiatowych do remontu oraz ustalenia kolejności ich wykonania ustala remont drogi 

powiatowej nr 1994Z Osiek Drawski – Sośnica z uwzględnieniem podziału  tego odcinka 

drogi na IV etapy: 

- etap I – miejscowość Będlino 

- etap II – odcinek drogi Wierzchowo – Będlino, 

- etap III – odcinek drogi Będlino – Sośnica, 

- etap IV – odcinek drogi Osiek Drawski – Wierzchowo.” 

 

Zapytał, kto z Radnych jest za przyjęciem stanowiska w takim brzmieniu. 

 

Rada Gminy, w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła powyższe 

stanowisko. 

 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął pkt 12 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 14
13

 zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

Podpis protokolanta 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


